
  

 

 

POROČILO O DELU KOMISIJE ZA SOJENJE 2022/23 

 

Minula sezona je bila z vidika sojenja izredno zahtevna. Obe moški ligi sta postali bolj izenačeni in iz tega vidika 

še težji za sojenje. Večina tekem je bila rezultatsko nepredvidljivih in izenačenih, pritisk na sodnike pa še večji.  

V celotni sezoni v vseh kategorijah  ni bilo večjih problemov. Ocenjujemo, da je bil storjen korak naprej, v smislu 

razširitve kvalitetne baze sodnikov za sojenje najtežjih tekem.  

Komisija za sojenje se je letos maksimalno angažirala za pripravo kvalitetnega seminarja pred začetkom sezone, 

saj smo imeli za glavnega predavatelja na dvodnevnem seminarju najodgovornejšo osebo za sodnike: 

Predsednika komisije za sojenje na IHF gospoda Pera Mortensena. Velik poudarek je dal na razlago novih pravil 

in na ostale najpomembnejše komponente v rokometnem sojenju. Povabili smo tudi trenerje, a je bil odziv žal 

zelo majhen, brez udeležbe trenerjev 1.A in 1.B moške lige in kar je še posebej zanimivo – brez enega selektorja 

katere koli reprezentance! Na jesenskem seminarju pa pričakujemo eminentnega madžarskega strokovnjaka, ki 

ima zelo pomembno vlogo v IHF, Soos Balasza. 

Nekaj težav povzroča izvzemanje sodnikov in delegatov s strani klubov, saj ob poškodbah in boleznih večjega 

števila sodnikov in v primeru sojenja naših mednarodnih parov v Evropi, v določenih kolih za določeno tekmo ni 

bilo na razpolago dovolj kvalitetnih sodniških parov. Apeliramo na vodstvo tekmovanj in RZS, za prenehanje te 

prakse, česar ni nimajo nikjer drugje. Težava, ki jo vidimo je tudi ta, da na 2. ligi za moške, kjer so zelo zahtevne 

tekme, nimamo delegatov. Za primerjavo imajo nekatere rokometne države delegate na prav vseh tekmah, tudi 

na tekmah najmlajših. Ocenjujemo, da je potrebno izboljšati delo delegatov, ki morajo biti opora sodnikom.  

Opažamo osip števila sodnikov in zelo majhen priliv mladih sodnikov. Trenutno imamo le 97 sodnikov. Na 

seminarju za mlade, smo imeli 27 kandidatov. Sedaj pa je z njimi potrebno ogromno dela, ki ga bodo v večini 

opravila matična društva. Apeliramo na RZS, da pomaga, pri zmanjševanju pritiskov, ki so jih v najmlajših 

kategorijah deležni mladi sodniki. Gre za žaljenje, kritiziranje, obrekovanje na tekmah in preko socialnih omrežij. 

Prav slednje je postala praksa nekaterih klubov, ki izrabljajo spletne medije za pritisk nad sodnike. Zaradi tega je 

v zadnjih letih po nekaj tekmah prenehalo soditi večina začetnikov. Skupaj z RZS in nekaterimi klubi smo letos 

pridobili spet nekoliko večje število začetnikov, ki pa jih moramo sedaj s skupnimi močmi obdržati.   

Pri tekmovanju mladih je še vedno problem menjavanje terminov igranja tik pred tekmami.   

Slovenija pa je naredila v tem letu velik korak naprej pri sodnikih na mednarodnem področju. Naš par Lah – Sok 

sodi v najožji svetovni vrh in sta udeleženca vseh največjih tekmovanj – evropsko in svetovno prvenstvo, super 

glob in derbiji lige prvakov. Kot krona pa je sojenje finala lige prvakov. Naš drugi par Backovič – Palačkovič sta 

bila na EP za ženske, sodila pa sta final four ženske lige prvakov. Tudi naši delegati so prisotni na vseh pomembnih 

evropskih in svetovnih tekmovanjih, kar pomeni, da imamo stik z vsemi trenutnimi trendi v sojenju na svetu.  

Na sestanku z RZS smo se spomladi dogovorili, da bomo po vzoru vseh pomembnejših evropskih rokometnih lig 

postopoma uvedli Video replay, da bi zmanjšali število sodniških napak. To sedaj improviziramo, pozdravljamo 

pa projekt, ki ga pripravlja gospod Lampret. 

Potrebno je opozoriti na nujnost nadgraditve in posodobitve Disciplinskega pravilnika. Sedanji pravilnik vodi do 

absurdnih anomalij. 

V Sloveniji imamo trenutno na položajih nekatere selektorje, ki imajo veliko težav pri svojem obnašanju na 

tekmah. To pa povzroča negativen trend, saj se večina trenerjev zgleduje po njih. To slabša tudi ugled in položaj 

naših reprezentanc, saj to povzročajo primeri, ko na EHF seminarjih za sodnike pred prvenstvi kažejo posnetke 

neprimernega vedenja, kjer žal lahko prepoznamo naše predstavnike. Lahko si mislimo kako to vpliva na image 

naših reprezentanc pri sodnikih in delegatih.   



  

 

Predlagamo, da se ustanovi delovna skupina za pripravo sprememb disciplinskega pravilnika in uskladitev kršenja 

»Dogovora o Kodeksu ravnanja rokometnih delavcev«, z disciplinskim pravilnikom, da se lahko na podlagi tega 

izrekajo kazni kršilcem ''Kodeksa ravnanja''. In sicer predvsem uradnih oseb, selektorjev in vseh, ki so vključeni v 

reprezentančne strukture, predsednike oziroma ljudi na funkcijah klubov in ostale, ki so vključeni v delovanje 

rokometa pod okriljem RZS kakor tudi sodnike in delegate. 

Komisija ugotavlja, da je bil storjen napredek v kvaliteti slovenskega sojenja, nikakor pa še nismo zadovoljni z 

nivojem in čaka nas veliko dela, saj je naš cilj čim manj napak. Poudarek v letošnji sezoni bo na poenotenju 

kriterijev vseh sodnikov in očiščenje tekem grobosti in nedovoljene igre, ter neprimernega obnašanja uradnih 

oseb. Vse odprte zadeve je potrebno pričeti nemudoma reševati. Opažamo pa, da je ob spremembah v RZS, 

zaznati veliko pripravljenost za spremembe in napredek, zato smo v Komisiji za sojenje optimisti, da bomo s 

skupnimi močmi še dvignili kvaliteto sojenja v zadovoljstvo vseh, ki imamo to lepo igro radi!  
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